
 

ZÁPIS Z 14. SPOLEČNÉHO ZASEDÁNÍ VALNÝCH HROMAD PARTNERSKÝCH KRAJŮ 
Olomoucký a Moravskoslezský kraj 

 
 
Datum:  10.9.2020 - 17:40 hodin 
 
Místo:  Ostravská tělovýchovná unie ČUS, nám. Svatopluka Čecha 518/10, 702 00 Ostrava Přívoz 
 
Zpráva: 
 
1. Prezentace - prezentace probíhala u vchodu do velkého sálu, kde se 14. společné zasedání valných 

hromad partnerských krajů konalo. Delegáti zasedání stvrdili svým podpisem a předložením mandátu 
svou přítomnost a příslušnost k oddílu. 

 
2. Úvod - hejtman ČF MS kraje Libor Gavlas přivítal všechny zúčastněné delegáty a hosty a popřál jim 

bezproblémový průběh. 
 
3. Schválení programu jednání - delegáti zasedání schválili Program jednání. 
 
4. Schválení Jednacího řádu -  delegáti zasedání schválili Jednací řád. 
 
5. Schválení Volebního řádu - delegáti zasedání schválili Volební řád. 
 
6. Ustavení předsednictva, mandátové a volební komise - delegáti zasedání schválili složení 

předsednictva, mandátové a volební komise VH. 
Předsednictvo : Libor Gavlas (předseda), Vladimír Černín, Filip Fňukal  

a Petr Seďa   
 Mandátová komise : Jiří Gurkovský (předseda), Martin Petřík, Jan Czudek 
 Volební komise  : Michal Polčák (předseda), Tomáš Plaček, Petr Řeha 
 
7. Činnost Výkonného výboru v uplynulém období 

Zpráva o činnosti VV OLaMS byla součástí podkladových materiálů k zasedání. VV pracoval v období 
červen 2019 - září 2020 ve složení: Vladimír Černín (KRD), Libor Gavlas (LK), Michal Polčák (DK), Filip 
Fňukal (KMM), Václav Killar (KRR) a Petr Seďa (EK). Výkonný výbor se sešel celkem na 7 jednáních, 
kde řešil veškeré otázky týkající se fungování celého regionu 7. 
Libor Gavlas přivítal všechny přítomné a poděkoval za jejich účast a práci v oddílech, kterou odvádějí.  
Krátce zhodnotil uplynulou sezónu z pohledu Ligové komise. Informoval o růstu členské základny, 
zkušebních turnajích přípravky v systému 3+1 na dvou hřištích, které budou i v další sezóně probíhat 
cestou dobrovolného zapojení. V Olomouckém kraji se tuto myšlenku podařilo realizovat. Soutěž je sice 
vypsána stejně jako v Moravskoslezském kraji na jedno hřiště, ale poptávka oddílů je taková, že jsou 
družstva, která chtějí hrát pouze na 2 hřištích. LK jim v tomto vyšla vstříc při vytváření rozpisu soutěže. 
LK samozřejmě bere v potaz možné komplikace pro oddíly, proto se vše stále ubírá cestou 
dobrovolného zapojování se jednotlivých oddílů. LK se pečlivě zabývala systémem soutěží kategorie 
starších žáků. V uplynulé sezoně byl uveden do praxe systém nadstavby v Olomouckém kraji a pro tuto 
sezonu je v obou krajích zaveden systém pro 10 týmů, které se po polovině sezony rozdělí dle 
výkonnosti. Cílem LK bylo znovu zvýšení počtu veteránských družstev. V Olomouckém kraji došlo k 
úbytku jednoho družstva, nicméně celkový počet veteránských družstev vzrostl na 13. LK navrhla hrací 
systém tak, aby vyhovoval časovým nárokům účastníků. Svou zprávu uzavřel informací o umožněných 
startech mimo věkovou kategorii a vybraných pokutách za uplynulou sezónu.  
Michal Polčák (DK) ve své zprávě stručně informoval o práci disciplinární komise, nejčastějších 
přestupcích, kterými se komise na svých jednáních zabývala, pokutách a trestech, jaké byly v uplynulé 
sezóně uděleny.  
Filip Fňukal (KMM) zopakoval úspěchy regionálních výběrů obou krajů v kategorii dorostenců a starších 
žáků. Závěrečné turnaje dorostenek a starších žákyň byly z důvodu pandemie zrušeny. Informoval také 



 

o počtu tréninků regionálních výběrů, trenérů, akci Tour de club, počtu školení a seminářů pro trenéry. 
Upozornil na změny od sezony 2020/2021 v oblasti metodického úseku ČF. Spočívají ve vytvoření 3 
úseků - vzdělávání trenérů, úsek práce s talentovanou mládeží a PP3. Tyto úseky již nejsou řízeny 
regiony, ale centrálně. Region jako takový bude s talentovanou mládeží pracovat pouze v rámci 
přípravy na Olympiádu dětí a mládeže v kategoriích starších žáků a starších žákyň. 
Vladimír Černín (KRD) informoval přítomné o činnosti Komise rozhodčích a delegátů sezóně 
2019/2020. Zmínil počty nových rozhodčích, celkový počet rozhodčích, počet školení a seminářů 
v uplynulé sezóně, počtu aktivních delegátů, o projektu v oblasti rozhodčích – mentor, regionálním 
programu podpory na rozhodčí. V reakci na pandemii regionální KRD navrhla VV zrušení případných 
pokut oddílům za Povinnost mít vyškolené rozhodčí.  
Petr Seďa (EK) krátce okomentoval Zprávu o hospodaření za rok 2019 a výhled na rok 2020, která byla 
součástí podkladových materiálů. 
Poté si vzal znovu slovo hejtman Libor Gavlas a krátce shrnul práci VV v uplynulém ročníku. Zopakoval 
usnesení z poslední VH: „Společné zasedání valných hromad partnerských krajů ukládá regionálnímu 
VV předložit návrh programu podpory pro zkvalitnění práce v oblasti rozhodčích.“  
Zdůraznil šest nadstandardních opatření v oblasti rozhodčích (dotace - Podpora kvantitativního růstu 
rozhodčích, mentorování rozhodčích, navýšení odměn delegátů, úhrada cestovného rozhodčích a 
delegátů na vzdělávací semináře a školení, dotace - úhrada cestovného rozhodčích, které přesáhne 
1200,- / družstvo / sezóna, konání 22 vzdělávacích seminářů). Od 1. ledna 2020 VV rozhodl o realizaci 
pilotního projektu v MS a OL lize starších žáků, kdy měli VD a trenéři možnost vyjádřit se k výkonům 
rozhodčích (známkou a slovním hodnocením). Konstatoval, že projekt v této chvíli nelze smysluplně 
vyhodnotit, protože jej zastavilo ukončení sezóny. Odehrálo se pouze 12 turnajů a přišlo 30 hodnocení 
trenérů (což je cca 50 %). Ujistil přítomné, že v tomto projektu hodlá VV pokračovat v následující 
sezoně. Nechal na posouzení přítomných, zda to vnímají jako málo nebo dostatek a nabídl prostor se 
vrátit k tématu v diskuzi. 
Poté vypíchl další důležité rozvojové projekty, které VV vypisuje a snaží se o jejich realizaci: plošná 
materiální podpora v podobě zapůjčení snižovačů všem mládežnickým družstvům, nově snaha podpořit 
trenérské vzdělávání u menších, tzv. rozvíjejících se oddílů. 
Krátce informoval o připravované změně Přestupního řádu, v jehož pracovní verzi je zakomponován 
vznik tzv. principu volného hráče, který by v praxi znamenal to, že v určitém období by mohl hráč, který 
není pod smlouvou, přestoupit bez souhlasu mateřského oddílu. Tento princip volného hráče by podle 
VV mohl mít fatální následky především pro menší mládežnická družstva. Zdůraznil, že snahou VV 
bude zamezit této změně. 
Následně pak otevřel aktuálně největší téma ve florbale - koronavirus. Snahou je, ať se odehraje co 
nejvíce utkání. Za VV vyzval přítomné k zodpovědnosti, ohleduplnosti a proaktivnímu předcházení 
nepříjemnostem spojených s nákazou. Za VV slíbil, že ve spolupráci se sekretáři regionu bude snaha o 
velice lidský přístup, pokud možno bez pokut, i když je jasné, že všem vyhovět na 100 % nepůjde. 
V závěru uvedl, že věří, že dobrou vzájemnou komunikací vše společně zvládneme. 

 
8. Zpráva mandátové komise  

Předseda mandátové komise Jiří Gurkovský sdělil ve své zprávě, že v Olomoucké části je přítomno  
26,1 % delegátů z celkového počtu pozvaných delegátů, a proto je valná hromada Olomouckého kraje 
usnášeníschopná. V Moravskoslezské části je přítomno 30,6 % delegátů z celkového počtu pozvaných 
delegátů, a proto je valné hromada Moravskoslezského kraje usnášeníschopná. Zasedání se zúčastnilo 
5 hostů. 

 
9. Zásady pro rozdělování společných zdrojů na rok 2020 a zpráva o hospodaření za rok 2019  

Petr Seďa seznámil delegáty zasedání s návrhem zásad rozdělování společných zdrojů na rok 2020 a 
hospodařením a plněním rozpočtu za rok 2019, které byly schváleny.  

 
10. Diskuse 

Vladimír Pánek vznesl dotaz na období volného hráče. Navrhl návrat termínu přestupního období u 
mládeže na konec ledna nebo navýšení poplatku za arbitrážní řízení. Nevidí totiž rozdíl mezi tím, když 
oddíl o hráče přijde v rámci arbitrážního řízení, kde za hráče nedostane nic a nový klub zaplatí poplatek 



 

1500 Kč, a tím, když mu hráč odejde v nějakém období. Výsledek je pro něj stejný – přijde o hráče 
v každém případě. Jako možné řešení vidí zavedení tabulkového výchovného za hráče. V tom případě 
by si kluby rozmysleli, jestli hráče opravdu chtějí. Slovo dostal sekretář KMM Radomír Mrázek, který 
upozornil, že již v minulosti se touto problematikou VV OLaMS zabýval a navrhoval princip výchovného. 
Zdůraznil, že to nebyla žádná komise, ale samy oddíly, které tuto změnu nechtěly. Na celostátní VH 
princip výchovného neprošel. Libor Gavlas souhlasil s názorem Vladimíra Pánka, že v obou případech 
klub o hráče přijde, ale období volného hráče VV vnímá jako zhoršení situace v ohledu přestupů. 
Základem by měla být vždy komunikace mezi oběma oddíly a budování prostředí. Tuto myšlenku dále 
rozvinul Jiří Gurkovský, že komunikace mezi oddíly musí být základ. V případě, že lanařený hráč by měl 
hrát stejnou soutěž, měly by se oddíly domluvit na nějakém věku, kdy hráče menší oddíl uvolní. Vladimír 
Pánek na to zareagoval, že má bohužel jinou zkušenost a velké oddíly si prostě vezmou, koho chtějí. 
Martin Petřík následně zareagoval, že je důležitá práce s rodiči a komunikace s nimi. Pokud se dobře 
pracuje s rodiči, hráči nemají potřebu odcházet. Jan Jirovský si vzal slovo a krátkou vsuvkou se vrátil 
k otázce výchovného. Dříve navrhovaný model nezohledňuje kvalitu hráče a pohlíží na všechny hráče 
stejně. Pak uvedl příklady výchovného a řešení této problematiky v jiných sportech. Před uzavřením 
bodu krátce promluvil manažer regionu Robert Segeťa. Upozornil, že problematiku přestupního řádu 
nelze na regionální VH vyřešit. Vladimíra Pánka vyzval, aby formuloval návrh usnesení, o kterém by se 
mohlo následně hlasovat a v případě schválení bude tento návrh prezentován na celostátní VH. 
Libor Gavlas tento bod uzavřel a vyzval přítomné, zda chtějí v rámci diskuze otevřít nějaké další téma. 
Opět se přihlásil Vladimír Pánek a navrhl zrušení hraní na 2 hřištích v kategorii elévů a přechod na 
systém 5+1. Vyjmenoval důvody, které on vnímal jako důležité. Jeho myšlenku podpořil Tomáš Hrbáč, 
který také vnímá systém na 2 hřištích jako chaos. Vladimír Černín, který danou věkovou kategorii 
trénuje, měl názor opačný a zdůraznil, že jde v první řadě o rozvoj dětí, a ne o potřeby rodičů nebo 
trenérů. Radomír Mrázek jako sekretář komise opět zareagoval (tato změna byla rovněž zavedena před 
působením předsedy KMM Filipa Fňukala), neboť měl nejvíce informací ohledně důvodů, které 
k zavedení hry na 2 hřištích vedly. Martin Petřík přednesl svou zkušenost s hrou na 2 hřištích, kdy 
v počátku byl jednoznačně proti. Postupem času svůj postoj přehodnotil a nemůže si ho vynachválit. 
Současný systém mu umožňuje brát na turnaje více dětí a co je nejdůležitější, jsou častěji v kontaktu 
s míčkem a tím je jejich rozvoj individuálních dovedností mnohem rychlejší. Tuto myšlenku rozvedl 
Radomír Mrázek, který uvedl jako příklad i zkušenost z hokeje, kdy v USA změnili systém soutěží 3+1. 
Jan Jirovský zmínil statistická data, která jasně dokazují, že rozvoj dovedností v systému 3+1 je 
v průměru až o 60 % rychlejší. Jan Bitter se na problematiku podíval z jiného úhlu pohledu. Kolik hráčů 
vezme trenér na zápas při systému 3+1 na dvou hřištích a při systému 5+1 na jednom? Počet je 
v podstatě stejný, jediný rozdíl je v tom, že v systému 3+1 se hráč dostane častěji k míčku. Do diskuze 
vstoupil manažer regionu Robert Segeťa, který upozornil, že regionální VH nemůže změnit systém 
soutěže na 5+1. Systém 3+1 je dán celostátní Komisí vzdělávání a mládeže a jediné, co se může 
změnit je přechod ke hře na jednom hřišti. 
Libor Gavlas přečetl návrhy usnesení, o kterých se hlasovalo postupně v obou krajích. 
 
Návrh usnesení: Společné zasedání valných hromad partnerských krajů ukládá VV, aby se v kategorii 
elévů a přípravek hrálo systémem 3+1 na jednom hřišti. 
 
Návrh usnesení nebyl schválen ani v jednom z partnerských krajů. 
 
Návrh usnesení: Společné zasedání valných hromad partnerských krajů ukládá VV připravit návrh ke 
změně přestupního řádu, který by směřoval k ochraně menších oddílů. 
 
Návrh usnesení byl schválen v obou partnerských krajích. 
 
Vzhledem k tomu, že nebyly další dotazy, ukončil Libor Gavlas diskuzi. 

 
11. Volby delegátů na VH ČF – proběhla volba krajských delegátů na VH ČF, které řídil předseda volební 

komise Michal Polčák. 



 

a) delegáti na VH ČF za Olomoucký kraj: byli zvoleni Petr Bernard, Václav Killar, Milan Sláma a Klára 
Strupková 

b) delegáti na VH ČF za Moravskoslezský kraj: byli zvoleni Jiří Gurkovský, Martin Řezník, Filip Fňukal, 
Vladimír Černín, Tomáš Hrbáč, Tomáš Ficenc, Dušan Hejč a Martin Petřík. 

 
12. Usnesení  

Libor Gavlas přečetl soubor usnesení 14. společného zasedání valných hromad partnerských krajů, 
který byl schválen. 

 
13.  Závěr   

Libor Gavlas ukončil zasedání v 19:05 hodin. 
 
 
 

Vypracoval: v Ostravě, 14.9.2020 
Zdeněk Cholek 
koordinátor regionu 


